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Trump et l’avenir de la politique commerciale européenne


Résumé 
Les tentations protectionnistes de la nouvelle administration américaine doivent être prises au sérieux. L’Europe a tout intérêt à préserver les acquis du multilatéralisme commercial, en particulier via une adaptation des pratiques de l’OMC : concevoir des accords économiques globaux et inclusifs, garantir l’équilibre des normes et la gouvernance des accords conclus. Pour cela, l’Europe doit gagner en efficacité institutionnelle et en cohésion politique, bref reprendre l’initiative.
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Trump and the Future of European Trade Policies


Abstract 
The new American administration’s protectionist tendencies need to be taken seriously. It is in Europe’s interest to preserve the accomplishments brought about in multilateral trade, in particular through adapting WTO practices: conserving “inclusive” global economic agreements, maintaining the balance of norms and management of agreements that have been put in place. For this, Europe must improve institutional efficiency and political cohesion, in short, take some initiative.
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